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Ontvangstmethode Bulletin 
 
Beste Centro Andino-sympathisanten, 
 
Al decennialang versturen wij vier keer per jaar onze nieuwsbrief, het Bulletin, 
naar onze leden. Veel is er al die jaren niet veranderd: u wordt op de hoogte 
gehouden van onze projecten in Latijns-Amerika en van de activiteiten die wij 
organiseren om die projecten te bekostigen. 
 
De overgrote meerderheid ontvangt dit Bulletin nog steeds via de traditionele 
postbedeling, want slechts enkelen onder u gingen in op onze vraag om het 
Bulletin driemaal per jaar per mail te ontvangen om zo de druk- en portkosten 
te verminderen. 
 
Het Bulletin wordt in zwart-wit uitgebracht, omdat kleurenkopieën erg duur zijn. 
Diegenen die onze nieuwsbrief per mail ontvangen, krijgen deze namelijk wél 
in kleur. Alle foto’s zijn duidelijker en veelzeggender. 

 

Wij hopen dan ook dat een kleurenversie van onze nieuwsbrief meer mensen 
zal overtuigen om hun e-mailadres op te geven om via elektronische weg 
geïnformeerd te blijven van onze activiteiten en herhalen dan ook onze oproep. 
 
Contacteer Rita Theeuws (zie achteraan) en stuur haar uw wens om het 
Bulletin niet langer via bpost te ontvangen, maar via e-mail. U ontvangt ons 
Bulletin dan in kleur vanaf maart 2021, vermits iedereen steeds een papieren 
exemplaar van het decembernummer in de bus krijgt. 
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Verslag van de statutaire algemene ledenvergadering 2020 

 
 
De jaarlijkse statutaire algemene ledenvergadering werd gehouden op zondag 
19 juli 2020, van 14u15 tot 18u00 in de zaal aan de achterkant van het 
parochiecentrum Sint-Bavo, Sint-Camillusstraat 95 te 2610 Wilrijk – Antwerpen. 
 
 
Aanwezig Verontschuldigd 
 
1) Werkende leden: 
Demblon Maurice Theeuws Rita  Bollen Eddy 
Joos Sara Van Dyck Joseph  Cornejo Irene 
Goyvaerts Bruno Van Dyck Ludo  Cuyvers Lieve 
Ramirez Ramos Juani Van Heumen Anna  Heredia Lourdes 
Snieders Godelieve Vanvinckenroye Guido  Smet Armand 
   Van Dyck Dirk 
 
Afwezig 

   

Wuyts Jan    
 
 
2) Sympathiserende leden: 
Er werden geen sympathiserende leden uitgenodigd. 

 
 
 
Agenda 
 

1. Opening door de voorzitter 
2. Nazicht lidmaatschap en volmachten 
3. Goedkeuring van de notulen van de statutaire 

algemene ledenvergadering van 24.02.2019 
4. Activiteitenverslag 2019 
5. Financieel verslag 2019 
6. Begroting 2020 
7. Statutaire verkiezing van de raad van bestuur en 

plaatsvervangers 
8. Kwijting uittredende bestuurders 
9. Varia 
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1. Opening door de voorzitter 
 
De vergadering werd geopend door de voorzitter met een welkomstwoord. 
 
 
 
2. Nazicht lidmaatschap en volmachten 
 
Volgende volmachten werden verleend: 

• Bollen Eddy gaf volmacht aan Demblon Maurice 

• Cornejo Irene gaf volmacht aan Joos Sara 

• Cuyvers Lieve gaf volmacht aan Van Dyck Ludo 

• Heredia Lourdes gaf volmacht aan Van Dyck Jef 

• Smet Armand en Wuyts Jan gaven geen volmacht 

• Van Dyck Dirk gaf volmacht aan Snieders Yvette 
 
Alle werkende leden hebben hun ledenbijdrage betaald voor 2019. 
De ledenbijdrage voor het jaar 2021 bedraagt 12 euro. 
 
 
 
3. Goedkeuring van de notulen van de algemene statutaire leden 
 vergadering van 24.02.2019 
 
Het verslag werd door de voorzitter voorgelezen, door de algemene 
vergadering (AV) goedgekeurd en door de bestuursleden ondertekend. 
 
 
 
4. Activiteitenverslag 2019 
 
Maurice Demblon gaf een volledig verslag van de activiteiten waaraan C/A 
deelnam in 2019. 
 
 
 
5. Financieel verslag 2019 
 
De saldi op de bankrekeningen en het financieel verslag werden toegelicht 
door de voorzitter. Deze verslagen werden door de AV goedgekeurd. 
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6. Begroting 2020 
 
De begroting 2020 werd goedgekeurd door de algemene vergadering. 
 
 
 
7. Statutaire verkiezing van de raad van bestuur en plaatsvervangers 
 
Vier werkende leden stelden zich kandidaat voor een bestuursfunctie. Deze 
vier zijn: Cuyvers Lieve, Demblon Maurice, Joos Sara en Van Dyck Ludo. 
 
De algemene vergadering ging akkoord met deze kandidaturen en gaf hen een 
mandaat voor het volgende werkjaar. 
 
De algemene vergadering ging akkoord met de invulling van Heredia Lourdes 
en Ramirez Ramos Juani als plaatsvervangende bestuursleden voor het 
volgende werkjaar. 
 
Wie zich geroepen voelt om bestuurslid te worden, gelieve dit te melden aan 
de voorzitter. 
 
 

  
 
We kozen voor de vergadering in juli voor een grotere zaal zodat we de afstand 
van 2 meter tussen de tafels konden garanderen. De grote ramen werden 
volledig geopend en alle verplichte extra voorzieningen werden getroffen. 
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8. Kwijting uittredende bestuurders 
 
De algemene vergadering verleende kwijting aan de uittredende 
bestuursleden. 
 
 
 
9. Varia 
 
Iedereen kreeg de gelegenheid opmerkingen te maken. 
 
De vergadering werd besloten omstreeks 18u00. 
 
 
 
 

Uw bijdrage in dit Bulletin 

Wij houden eraan u op de hoogte te houden van het reilen en zeilen van de 
vzw. Waar zijn wij mee bezig? Welke activiteiten worden georganiseerd en wat 
is daar de uitkomst van? Waaraan wordt uw geld besteed? Welke projecten 
worden opgezet en gefinancierd? Dat leest u in deze nieuwsbrief.  
 
Ook gunnen wij u af te toe een blik achter de schermen: wie doet wat en hoe 
komt een evenement tot stand? Zo kon u eerder bijvoorbeeld lezen hoe dit 
Bulletin wordt gemaakt.  
 
Nu bieden wij u de kans om zelf uw bijdrage te leveren aan dit Bulletin. Hebt u 
schrijftalent? Want misschien wilt u een leuke anekdote delen met onze lezers 
van toen u aanwezig was op een van onze activiteiten, of hebt u een leuke 
herinnering aan vroeger tijden. 
 
Ook willen wij grafisch talent een forum bieden: als uw creaties 
(tekening/schilderij/sculptuur) iets te maken hebben met het gedachtegoed van 
Centro Andino, stuur ons er dan een foto van, liefst per mail.  
 
Aarzel niet en stuur uw bijdrage naar onze verantwoordelijke. Alle 
contactgegevens vindt u achteraan in dit Bulletin. En wie weet, inspireert u 
anderen om ook eens in de pen te kruipen of iets te creëren en ons Bulletin iets 
extra’s te geven. 
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Overdekte rommelmarkt 
op zaterdag 3 + zondag 4 oktober 2020  

van 10u tot 16u 
 

Deze rommelmarkt gaat door  
onder voorbehoud. Op www.centroandino.be 

vindt u de meest recente informatie! 

 
Plaats: in het Centro Andino-magazijn op het oud militair 
terrein, Van Den Nestlaan 104 in Broechem 
 

Samen met andere vzw’s die gebruikmaken van de 
hallen op dit terrein, neemt Centro Andino in zijn hal 
deel aan deze grote rommelmarkt. 
 
 

  
 
 

Alles steeds aan zeer voordelige prijzen en ten voordele 
van onze ontwikkelingsprojecten in de Andeslanden. 
 

Sympathisanten en leden van Centro Andino vzw: kom 
onze vaste rommelmarktploeg eens een hart onder de 
riem steken! Van harte welkom! 
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Het was tot nu toe al een leuk steuntje! 
 
Vorig jaar lanceerden we in het Bulletin van september — exact een jaar 
geleden, dus — een oproep aan onze sympathisanten die reeds klant waren bij 
Makro Cash & Carry om in te tekenen op het initiatief voor verenigingen onder 
de naam: “Leuk steuntje”. 
 
Wat houdt dat precies in? Klanten van deze groothandel beschikken over een 
klantenkaart: een Makro-kaart. Makro stelt hen voor om een vereniging van 
hun keuze aan te duiden op de website www.leuksteuntje.be. Wanneer u 
daarna inkopen doet, verbindt Makro zich ertoe 3 % van uw aankoopbedrag te 
schenken aan die vereniging, zonder dat u er iets extra’s voor hoeft te doen. 
En wij ook niet.  
 
En enkelen onder u tekenden hier toen op in. Sindsdien ontvingen wij 
maandelijks een overzicht van het bijeengespaarde tegoed. En dat liep 
langzaam maar zeker op. Zo mochten wij op ongeveer een jaar tijd maar liefst 
250 euro ontvangen!  
 

 
 
Hebt u ook zo’n klantenkaart en doet u inkopen bij Makro Cash & Carry, dan 
kan u nog steeds een profiel aanmaken en Centro Andino vzw aanduiden als 
begunstigde. Want meer nog dan tijdens niet-coronatijden zijn alle beetjes 
welkom! 
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Lenteschoonmaak in de zomer 
 
Zoals u al wel wist, hebben we alle goederen en onze spullen uit het 
inpaklokaal in Wilrijk noodgedwongen overgebracht naar het magazijn in 
Broechem en dat in volle coronatijd.  
 
Die goederen moesten nog een plaatsje krijgen, want alles was er maar 
voorlopig (maar wel ordelijk) neergezet. Daarom hielden we op maandag 19 juli 
met enkele vrijwilligers een eerste reorganisatiedag in onze hal. En ondanks de 
lage opkomst zijn er bergen werk verzet! Maar liefst vier palletten vol 
bananendozen werden behandeld. De inhoud werd nagekeken, herverpakt en 
de dozen correct gelabeld. Er werd plaats vrijgemaakt in de rekken om die 
dozen dan per kleurencode te stockeren.  
 

 
 
Maar het werk is verre van af. Zelfs zonder die onvoorziene verhuis zouden we 
er wel een hele week kunnen vertoeven om op te ruimen en alles grondig te 
sorteren. Bovendien houden wij er een rommelmarkt begin oktober en zoals 
het magazijn er nu bij ligt, kunnen we geen klanten ontvangen. 
 
We zijn blij met het geleverde werk. Toch diende een vervolg zich aan. 
 
Activiteit afgelast² 
We kondigden in het vorige Bulletin nog de rommelmarkt aan – onder 
voorbehoud, weliswaar – op het domein van parkschool Ieperman. Die zou 
doorgaan op zaterdag 8 augustus, maar werd afgelast vanwege de 
verstrengde maatregelen om de verdere verspreiding van het coronavirus 
tegen te gaan. 
 
Laten we van de nood een deugd maken, dachten we, en vermits onze 
medewerkers die dag toch al hadden vrijgehouden, zouden we op die dag dan 
geen rommelmarkt houden maar het magazijn in Broechem verder opruimen. 
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En toen kwam na de tweede coronagolf de hittegolf: 35° C voorspelde de 
weerman. Dat beloofde niet veel goeds, want in de hal is het dan broeierig 
heet. De medewerkers kregen onverhoopt dan toch een dagje vrij. We geven 
niet op en houden gewoon opnieuw zo’n reorganisatiedag in Broechem en dit 
op 20 september! 
 
Indien u graag een handje wil helpen, neem dan contact op met de 
bestuursleden. 
 

 
 

Nieuws uit Cuzco 
 
We ontvingen een update van de situatie in Cuzco van John Adriaenssens van 
de vzw FairPlay, die onlangs zelf ziek werd. Omdat er geen tests voorhanden 
zijn, heeft hij er dan ook het raden naar of het COVID-19 was of niet. Hij wenst 
iedereen hier een goede gezondheid toe! 
 
Op 9 september 2020 telde Peru meer dan 700.000 besmettingen en 30.000 
doden. 
 
24 juni 2020 
Met ons en onze meisjes/families gaat het medisch gezien goed. 
Hoewel de besmettingen en doden in Peru ten gevolge van het coronavirus 
volledig uit de hand zijn gelopen, blijft Cuzco daar grotendeels van gespaard. 
Het lijkt erop dat de hoogte en het daaraan gerelateerde volledig gebrek aan 
luchtvochtigheid en de hoge uv-straling niet gunstig zijn voor het virus. 
 
Tot twee weken geleden was er geen enkel geval in Cuzco bekend, maar nu 
mensen aan het rondreizen zijn en terugkeren vanuit andere steden, zijn er 
enkele gevallen gemeld in de ziekenhuizen. 
 
De economische gevolgen zijn des te erger. De afgelopen twee weken 
probeert iedereen het leven hier weer op te pakken, maar niemand weet echt 
waaraan en waaraf. Nu bedrijven weer openen, worden mensen die in 
loondienst werkten formeel ontslagen.  
 
Men wil heel graag de site van Machu Picchu heropenen in de hoop dat er dit 
jaar dan nationaal toerisme op gang komt, maar het lijkt erop dat dergelijke 
initiatieven op dit moment vooral hoop geven zonder echt realistisch te zijn. 
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We hebben inmiddels 16 meisjes weer in het programma; twee zitten thuis en 
mogen van hun moeder niet buitenkomen en acht meisjes zitten in dorpen 
rondom Cuzco, waar ze beschikken over internet zodat ze de onlinelessen van 
de overheid min of meer kunnen volgen. Drie families die de stad zijn ontvlucht, 
keren deze week terug. 
 
Afgelopen vrijdag hebben we voor het laatst aan alle gezinnen 
voedselpakketten uitgedeeld omdat we niet willen dat de ouders van ons 
afhankelijk worden en ook omdat we er het budget niet voor hebben. 
Daarentegen kunnen de families die echt volledig aan de grond zitten deze 
week een persoonlijke intake doen zodat we per geval kunnen bekijken hoe we 
hen kunnen blijven ondersteunen.  
 
De moeder van Mayumi (drie kinderen en een vader die zware diabetes heeft 
door zijn drankverslaving) haakt inmiddels mutsjes voor ons waarmee ze een 
basisinkomen genereert. We haalden Ruth, een heel intelligent meisje, terug 
uit een heel klein dorpje waar haar moeder vandaan komt. Ze had er totaal 
geen contact met de buitenwereld. Met enige steun van ons woont ze voorlopig 
bij twee nichten van haar in Cuzco. 
 
Nicols, Lucero, Leyla en Ali zullen we waarschijnlijk ook moeten blijven helpen, 
maar ik wil eerst een gesprek met hun moeder voeren. Yeny werkt voorlopig bij 
ons om de meisjes te begeleiden met lessen en huiswerk. 
 
Chaska 
De meisjes komen twee dagen per week naar ons project, waar ze de 
beschikking hebben over alle media, wifi en hulp krijgen bij hun lessen en 
huiswerk. Ik bereid de lunch zodat ze ten minste twee degelijke maaltijden per 
week nuttigen. We delen ook altijd fruit uit. 
 
Het sociale contact is uitermate belangrijk voor de meisjes en Laura gaat vanaf 
volgende week intakes doen met hen betreffende hun verwerking van de 
gebeurtenissen van de afgelopen maanden.  
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Niemand hoort dit graag, maar huislijk geweld, misbruik en psychologische 
mishandeling zitten enorm in de lift. 
 
Om onze kosten te drukken ben ik met de eigenares van het pand waar ons 
project gevestigd is, overeengekomen om de helft van de huur te betalen voor 
12 maanden. Het salaris van mijzelf, Laura, onze psychologe, en Yeny hebben 
we al sinds half maart op 75 % gezet. 
 
Ik hoop volgende week een goed overzicht te hebben van onze financiële 
toestand.  
 
14 augustus 2020 
De situatie in Peru/Cuzco is zoals altijd verwarrend. De informatie vanuit de 
overheid is erg beperkt en vaak tegenstrijdig.  
 
Zoals gezegd was het tot midden juni in Cuzco stil op straat, maar sindsdien 
zijn er steeds meer mensen aan het werk gegaan. Velen verkopen groenten en 
fruit langs de kant van de weg, restaurants zijn weer open voor afhalen en 
delivery en heel veel winkels zijn omgevormd tot apothekers of winkels waar 
ontsmettingsmiddelen en beschermingsmateriaal worden verkocht. 
 
Op 1 juli heeft de overheid de complete lockdown afgebouwd en werd reizen 
tussen de verschillende provincies weer mogelijk. Hierdoor heeft het 
coronavirus zich verder verspreid over het ganse land en nu laten ook steden 
als Arequipa en Cuzco een enorme toename in het aantal besmettingen en 
doden optekenen. 
 
De ziekenhuizen in Cuzco zijn gesloten omdat die vol zitten. Nieuwe patiënten 
moeten noodgedwongen thuis worden behandeld door familieleden via 
instructievideo's en onlineconsultaties! Er is een enorm tekort aan medisch 
materiaal en personeel.  
 
Het is enigszins vreemd om te zien dat mensen het hier gelaten accepteren. 
Als je moet kiezen tussen doodgaan van de honger of een onzichtbaar virus, 
dan is die keuze snel gemaakt.  
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De overheid heeft de mensen 
die in loondienst werken en 
sociale voorzieningen genieten, 
toegang gegeven tot hun 
spaarpensioen. Zij kunnen dat 
geld tot een bepaald maximum-
bedrag opnemen en dat houdt 
de economie nog enigszins 
draaiende. 



De overheid heeft ook driemaal een bedrag ter beschikking gesteld aan 
extreem arme families, maar zij moeten via het internet inloggen op een 
systeem om te weten of ze daar recht op hebben en bij welke bank ze dat geld 
kunnen afhalen. Best ironisch, als je weet dat velen van hen niet eens kunnen 
lezen en schrijven en in veel van de landelijke gebieden er gewoon geen 
internet voorhanden is. Ik neem aan dat veel van dat geld verdwijnt via de alom 
aanwezige corruptie. 
 
Op 1 augustus is de lockdown weer wat strikter geworden met een avondklok 
en op zondag moet iedereen verplicht thuisblijven. Ik moet altijd lachen als ik 
zie dat in België sommigen het dragen van een mondmasker een aanslag 
vinden op de persoonlijke vrijheid. In Peru loopt iedereen met een mondmasker 
rond sinds 16 maart. Of dat medisch gezien echt helpt, is een vraagteken, 
maar het is een vorm van respect. Mensen zijn al bang, dus waarom dat 
gevoel bewust verergeren?  
 

 
Foto: César Lanfranco 

 
Bij Chaska zijn we begin juni weer aan de slag gegaan met maximaal zes 
meisjes per dag. De scholen zijn nog altijd gesloten en blijven dat waarschijnlijk 
het hele jaar. Op ons project hebben ze zoals steeds toegang tot de computer, 
internet en wifi en krijgen ze hulp bij hun lessen en huiswerk.  
 
Veel belangrijker: ze komen er in contact met leeftijdsgenoten met wie ze 
ervaringen kunnen delen en met begeleiders die om hen geven. We proberen 
elke dag wat creatiefs toe te voegen. Zo maakten we o.m. tassen van oude 
jeansbroeken en gaven we kooklessen waarbij ze sushi leerden maken. De 
inspiratie daarvoor komt voort uit de interesses van de meisjes zelf. Sommigen 
zingen en dansen graag, anderen houden van tekenen en schilderen. 
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Omdat een aantal van onze meisjes momenteel in een erg stressvolle 
omgeving zit, letten we in het bijzonder op afwijkend gedrag en hebben we 
regelmatig een persoonlijk gesprek met elk van hen om te checken of alles 
goed gaat. Eind juni leidde dat tot een interventie omdat een van de meisjes 
zich in een levensbedreigende situatie bevond en niet wist hoe ze daaruit kon 
komen. Ik beschouw het als een enorm compliment dat ze ons in vertrouwen 
heeft genomen en gelukkig hebben de overheidsinstanties die erbij betrokken 
werden niet te veel vragen gesteld, maar wel hun werk gedaan. 
 
 

 
 
 
Op 25 juli hebben we ons project weer even moeten stilleggen omdat het risico 
op besmettingen te groot werd, vanwege de sterke stijging van het aantal 
besmettingen in Cuzco en omdat veel families met wie we werken niet goed 
snappen wat er aan de hand is. Een voorbeeld: een van de moeders kwam me 
vertellen dat oma 80 werd en dat er dus een groot feest was in haar dorp, net 
buiten Cuzco, waar familie van heinde en verre op af zou komen. Dat ik dat als 
een enorm risico zag, begreep ze niet. 
 
We willen op 1 september herstarten met een beperkt aantal meisjes per dag.  
 
Elke zaterdag hebben we contact met de families om te checken hoe het met 
hen gaat.  
 
Wordt ongetwijfeld vervolgd… 
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Verhoogde belastingvermindering voor giften 
 
Op 9 juli werd het wetsontwerp houdende diverse dringende fiscale bepalingen 
ten gevolge van de COVID-19-pandemie goedgekeurd in de Kamer. Over 
giften omvat het voorstel de volgende elementen:  
 
1) Donateurs krijgen, voor giften aan erkende instellingen in 2020, een 

belastingvermindering van 60 % van de gift, i.p.v. de gebruikelijke 45 %.   
2) De bedragen die recht geven op een belastingvermindering worden 

verhoogd van 10 % naar 20 % van het totale netto-inkomen van de 
donateurs.   

 
De wet is van toepassing op giften gestort tot en met 31 december 2020.  
 
Deze maatregel wil mensen stimuleren om meer giften te doen en zo non-
profitorganisaties te steunen, waarvan de activiteiten noodgedwongen werden 
afgelast door de pandemie.  
 
Extract uit het wetsontwerp: 
 
“Hoofdstuk 2 — Belastingvermindering voor giften   
 
Art. 3 Heel wat instellingen en vzw’s die van groot maatschappelijk belang zijn, 
hebben hun inkomsten de laatste maanden zien dalen onder meer omdat de 
activiteiten die ze organiseren om fondsen in te zamelen door de COVID-19 
pandemie niet konden doorgaan. Meer giften zouden dat inkomensverlies 
deels kunnen compenseren. Om giften aan erkende instellingen meer aan te 
moedigen, worden twee maatregelen voorgesteld.   
 
Ten eerste wordt er voorgesteld om het percentage van de 
belastingvermindering voor de giften die in 2020 worden gedaan te verhogen 
van 45 pct. (artikel 14533, § 1, derde lid, WIB 92) naar 60 pct.   
Het totale bedrag van de giften waarvoor een belastingvermindering kan 
worden verleend, is in beginsel beperkt tot 10 pct. van het totale netto-inkomen 
van de belastingplichtige dat gezamenlijk wordt belast (artikel 14533, § 1, 
vierde lid, WIB 92), met een maximum van 397 850 euro (geïndexeerd bedrag 
voor aanslagjaar 2021). Er wordt voorgesteld om het percentage van 10 pct. op 
te trekken tot 20 pct. voor de giften die in 2020 worden gedaan door natuurlijke 
personen.   
 
Deze fiscale stimulans geldt voor giften gedaan tot 31 december 2020.” 
 
Voor giften van 40 euro of meer ontvangt u van ons in maart 2021 een fiscaal 
attest. Vermeld steeds op uw overschrijving: “Gift – fiscaal attest a.u.b.”. 
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Geen Fiesta Andina in 2020 
 
Al twintig jaar lang kondigen wij in ons Bulletin de jaarlijkse Fiesta Andina aan. 
Ook voor dit jaar hadden we de zaal al vastgelegd en volop plannen gesmeed. 
Maar wie kon voorspellen dat ons leven er zo anders zou uitzien in 2020? Wij 
hebben dan ook besloten geen risico’s te nemen en eenieders gezondheid 
indachtig, de editie van november 2020 te schrappen en voluit te gaan voor 
een feestelijke editie in 2021. Wij hopen u dan ook op zondag 21 november 
2021 opnieuw te mogen verwelkomen in zaal De Koekoek in Aartselaar, waar 
ze onlangs het sanitair volledig vernieuwden. 
 
Om de pijn te verzachten, delen we graag de herinnering aan onze Fiesta van 
vorig jaar! 
 

 
 
Wie Centro Andino kent, 

weet: op de Fiesta word je verwend. 

Het was weer zeer oké, 

de sfeer viel fantastisch mee. 

Aangepast aan tafelpapier en servet, voor het zicht, 

geschilderde omgekeerde glazen met theelicht. 

Genoeg hulp in keuken en zaal, wat waren we blij, 

zelfs ons geitje “Cabrinka” was erbij. 

Het geluid voor enkelen te luid, 

dus gaan de luidsprekers in 2021 iets meer uit. 
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Sinds 2018 hebben we een nieuwe formule: 

je kan nu van verschillende gerechten smullen. 

De nieuwe aanpak sloeg goed aan, 

al moest je voor het eten wel in de rij gaan staan. 

De verschillende bonnetjes, dat was te vatten 

en de uitleg bij de schoteltjes goed te snappen. 

Van pisco, wijn en andere dranken niet te klagen 

je moest het maar aan onze “obertjes” vragen. 

Muziek, een “streling” voor het oor, 

met z’n vijven bijna een mannenkoor. 

De dansen een welgekomen Peruaans spektakel 

met mooie kostuums, maskers en zelfs een ratel. 

Ze moedigden de vele gasten dan ook aan 

om zelf op de dansvloer te komen staan. 

Toen de helpers uit de keuken eindelijk aan tafel zaten, 

konden ook zij het dansen ook niet laten. 

De tombola en verkoop van lotjes 

verliep ook al zeer vlotjes. 

Velen gingen met een leuke prijs naar huis 

en dan begon voor ons de grote opkuis.  

Met dank aan elke straffe medewerker: 

jullie inzet wordt steeds weer sterker. 

Afwassen, opruimen en inladen, allemaal moe 

ging het met volgeladen karren naar huis toe. 

Na een weekje werk thuis alles aan kant, 

werd alweer de volgende Fiesta gepland. 

Hopelijk zien we jullie allemaal weer  

met nog meer leute en meer sfeer. 

 

Lieve 
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Pa ’I Pukuschool voorlopig nog gesloten 
 
Ook al is de situatie in Paraguay niet dramatisch te noemen, zeker niet in 
vergelijking met de huidige gezondheidscrisis in buurland Brazilië, toch zijn de 
directieleden van de school ongerust. De school is immers nog gesloten en dus 
krijgen de kinderen nog steeds les via opgestuurde invulboekjes en per gsm. 
Niet ideaal, en niet iedereen wordt op die manier bereikt. De terugkeer naar de 
school kan dan ook niet langer op zich wachten. 
 

 
 
Niet dramatisch, maar op zijn minst is de situatie in het land zorgwekkend te 
noemen gezien de lage beschikbaarheid van bedden op de afdeling intensieve 
zorgen in de ziekenhuizen. Het is er ook volop winter, waarin de traditionele 
luchtwegenaandoeningen toenemen.  
 
Eind juli kwam de bevolking op straat naar aanleiding van wanbeleid van de 
overheid bij het aanpakken van de coronacrisis. Uiteraard hielden mensen zich 
daarbij niet aan de veiligheidsvoorschriften, waardoor het aantal besmettingen 
steeg.  
 
In het departement Presidente Hayes, waar de school zich bevindt, zijn tot 
begin augustus 41 bevestigde gevallen bekend, 32 actieve en 1 persoon is 
overleden. Het zwaarst getroffen zijn de dichtbevolkte steden, waar de 
quarantaine niet wordt gerespecteerd en evenmin de maatregelen ter 
verspreiding van het virus. Daar is de lockdown nog steeds van kracht. 
 
Op 1 juli vond een ontmoeting plaats van het netwerk van internaten met de 
afgevaardigden van de ministeries van Onderwijs, van Volksgezondheid en 
van Kinderen en Adolescenten. Er bestaat een grote kans dat de lessen weer 
mogen opstarten in de internaten in september, vermits er in de Chaco geen 
massale uitbraken van het coronavirus werden geregistreerd.   
 
De school heeft bovendien een gezondheidsprotocol voorgelegd ter 
goedkeuring om de terugkeer zo veilig mogelijk te laten verlopen voor 
iedereen.  
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Daarvan is nog geen uitkomst bekend. Aan het ministerie van Volksgezondheid 
werd wel gevraagd bij binnenkomst in eerste instantie de COVID-19-tests uit te 
voeren en dan zou de school de follow-up en de bijbehorende maatregelen 
voor hun rekening nemen. 
 
Ze werken aan de aanpassingen van de lokalen om aan de opgelegde 
veiligheidsmaatregelen te voldoen. De school is klaar om de scholieren weer te 
ontvangen en hopen snel groen licht te krijgen voor de heropstart. 
 
Wij duimen met hen mee! 
 
 
 

Tien jaar onafgebroken voorzitter van Centro Andino: Maurice Demblon 
 
 
Vijf voorzitters heeft Centro Andino vzw al ‘versleten’ sinds de oprichting in 
1983: Dante Salazar, Guido Vanvinckenroye, Maurice Devos, Ludo Van Dyck 
en sinds 2010 Maurice Demblon. Een decenniumlang is hij al onze voorzitter. 
Dat vraagt om een portret. 
 
Maurice, geboren in Wilrijk in 1962, bracht zijn jeugd door op ‘den Elsdonck’, 
liep school in Berchem en ging daarna naar het Sint-Jan Berchmanscollege in 
Antwerpen. Aan de VUB studeerde hij kunstgeschiedenis en archeologie, een 
diploma dat hij behaalde in 1990, na zijn legerdienst. 
 
Tijdens een reis naar Peru leerde hij zijn huidige vrouw Fani kennen, met wie 
hij in 2006 in Amarilis, Huánuco, Peru, huwde. Samen hebben ze twee 
kinderen, Yovana en Antoine. 
 
 
Hoe en wanneer kwam je voor het eerst in aanraking met Centro Andino 
vzw? 
 
Dat moet in 1989 geweest zijn. Mijn moeder (nvdr Yvette bemant o.m. onze 
stand op de rommelmarkten op de Dageraadplaats) had ons in 1987 
opgegeven als gastgezin voor Argentijnse deelnemers aan het jaarlijkse 
Werelddansfestival in Edegem. Lourdes (nvdr Heredia, plaatsvervangend 
bestuurslid van onze vzw) was toen hun gids en zo leerden we elkaar kennen. 
Later vroeg ze me om bij haar thuis op het balkon aardappelen te komen 
schillen voor de Fiesta Andina 1990. Ze dacht waarschijnlijk dat ik tijdens mijn 
legerdienst voldoende ervaring had opgedaan in dat domein. 
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Wat heeft je ertoe bewogen om je engagement t.a.v. de vzw te vergroten? 
 
Dat is stap voor stap gekomen. Langzaam aan begon ik als lid iedereen te 
leren kennen en ik voelde me thuis binnen die hechte groep van geëngageerde 
mensen die dezelfde interesse deelden: iets betekenen voor onze medemens 
in het Andesgebied.  
 
In 2005 ondernam ik dan een reis die mijn leven zou veranderen. Ik was al wel 
vaker in Peru geweest, maar deze keer zou ik er voor de vzw enkele 
contactpersonen ontmoeten (nvdr o.a. dr. Violeta Garay van HAZ Perú) en 
enkele projecten bezoeken. Het bijwonen van een bedeling van goederen die 
door ons waren verzonden, was zo’n overweldigende ervaring! Ik kon met 
eigen ogen zien welke impact Centro Andino er had en dat heeft me sterk 
aangegrepen.  
 
Bovendien ontmoette ik er de vrouw die later de moeder van mijn kinderen zou 
worden. Bij mijn thuiskomst stond mijn besluit vast: ik wilde graag een grote 
verantwoordelijkheid opnemen binnen de vzw. 
 
 
Je bent nu al tien jaar achtereenvolgens verkozen tot voorzitter. Wat zijn 
voor jou de belangrijkste gebeurtenissen die zich in die periode hebben 
afgespeeld? 
 
Ik trad enkele maanden na het overlijden van Violeta aan. Dat betekende 
noodgedwongen de stopzetting van het verzenden van goederen naar Peru. 
Tot dan verstuurden we tot drie 40 voetcontainers per jaar naar Lima, een 
belangrijke activiteit van de vzw. Onze steun is dan verschoven van het 
versturen van materiële hulp naar het verlenen van financiële bijstand. Een 
opportuniteit waardoor onze hulp een duurzaam karakter krijgt: we kopen 
lokaal producten aan voor een bepaald project. Daardoor verkleint onze 
ecologische voetafdruk en helpen we de lokale middenstand. 
 
Ik vermeld ook graag de nieuwe locatie én formule van onze jaarlijkse Fiesta 
Andina. Die ingrijpende omschakeling werd door onze sympathisanten zeer 
gesmaakt. Om onze leden beter te informeren hebben we de website 
www.centroandino.be verder uitgebouwd en wordt het driemaandelijkse 
Bulletin ook per mail verstuurd (in kleur!). Bovendien werden we opnieuw lid 
van Arosa, de dienst ontwikkelingssamenwerking van de stad Antwerpen 
waarbij we subsidieaanvragen indienen. 
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Wat maakt dat je die functie al tien jaar met plezier uitoefent? 
 
Het engagement en het enthousiasme van onze leden, medewerkers en 
sympathisanten motiveren me telkens opnieuw. Dat waardevolle team wil ik 
graag leiden. Volgens mij is een goed voorzitter iemand die kan luisteren, 
delegeren, motiveren en samenwerken. Ik probeer dan ook open te staan voor 
suggesties, eenieders mening te respecteren en met een aanpak op maat onze 
medewerkers te verenigen rond hetzelfde doel. Ik ben dan ook bijzonder trots 
op de vzw Centro Andino, die een stevige morele reputatie heeft. 
 
De leden van ons dagelijks bestuur zijn al enkele jaren dezelfde. Dat maakt dat 
we elkaar perfect aanvullen, want eenieder heeft zijn specialiteit, en als hechte 
groep goed op elkaar zijn ingespeeld. 
 
 

 
 
 

Heeft het coronajaar 2020 een impact op de vzw? 
 
Dat zal de toekomst uitwijzen. Ik zie momenteel geen reden om ons huidige 
beleid aan te passen. We hebben in het verleden al bewezen dat we 
veerkrachtig genoeg zijn om oplossingen te bedenken als de omstandigheden 
dat vereisen. Ik ben dus vol vertrouwen dat 2020 geen bepalende impact zal 
hebben. Uiteraard wel op de inkomsten die lager zullen liggen vanwege het 
wegvallen van allerlei activiteiten, maar ook daar zie ik mogelijkheden. We zijn 
al volop aan het brainstormen over mogelijke nieuwe initiatieven! 
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Hoe zie jij de toekomst van Centro Andino vzw, eventueel onder jouw 
voorzitterschap? 
 
Ik droom ervan de term ‘Andino’ verder uit te breiden naar andere landen in de 
regio: Bolivia? Equador? Chili? 
 
Daarbij wil ik geen afbreuk doen aan onze twee voornaamste landen Peru en 
Paraguay, die altijd uiterst belangrijk voor ons zullen zijn. Idealiter vinden we 
een vertrouwenspersoon in de verschillende regio’s naar het voorbeeld van de 
nieuwe directie van de Pa ’I Pukuschool in de Chaco in Paraguay, met wie we 
uitstekend samenwerken.  
 
Ook hoop ik dat we kunnen bijdragen tot de bewustwording van de plaatselijke 
bevolking. Bovendien zou het mooi zijn als er hier bij ons meer Zuid-
Amerikanen zouden toetreden als lid van onze vzw. Zij kennen hun land het 
best en kunnen een meerwaarde betekenen bij het aanbrengen en evalueren 
van projecten. 
 
Daarnaast mogen we de razendsnelle ontwikkeling van IT, apps en sociale 
media niet aan ons laten voorbijgaan. Een specialist ter zake is altijd welkom. 
Tenslotte denk ik aan het opstellen van een charter met betrekking tot het 
aspect duurzaamheid en een faire behandeling en verloning van de lokale 
bevolking.  
 
 
Heb je nog een boodschap voor onze lezers? 
 
Ik wil iedereen van ganser harte bedanken voor alles wat er sinds 1983 is 
gerealiseerd, en niet in het minst voor het enthousiasme van elke dag om er 
steeds een succes van te maken. Ik hoop dat er nog meer van onze steunende 
leden de overstap willen maken naar de raad van bestuur en misschien wel 
willen toetreden tot het dagelijks bestuur. Wie weet wordt er dan iemand die dit 
nu leest in de toekomst wel voorzit(s)ter van onze vzw! 
 
 
Gefeliciteerd met je herverkiezing tot voorzitter voor 2020! 
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Kerstmarkt op de Bist, onder voorbehoud 
 
Van vrijdag 11 tot en met zondag 13 december zal, uiteraard onder 
voorbehoud, de jaarlijkse kerstmarkt gehouden worden op de Bist in Wilrijk. 
 
 

 
 

Al onze artisanale producten zullen dan te koop worden aangeboden. Het 
spreekt voor zich dat de ondertussen befaamde pisco sour niet zal ontbreken, 
de overheerlijke zelfgemaakte empanada’s evenmin. 
 
 

VRIJDAG 11/12 van 19u00 tot 22u00 
 

ZATERDAG 12/12 van 13u00 tot 22u00 
 

ZONDAG 13/12 van 13u00 tot 18u00 
 
 
Wil je ons graag helpen door enkele uren in ons kraampje te komen staan en 
mee te helpen met de verkoop, het serveren of aanprijzen van onze waren, 
contacteer ons dan. 
 
Hou zeker onze website www.centroandino.be in de gaten. Daarop verschijnt 
de meest recente informatie en weet u meteen of u een glaasje bij ons kan 
komen drinken of u tot 2021 moet wachten voor dit Zuid-Amerikaanse aperitief! 
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Raad van bestuur 
 
Voorzitter: 
Demblon Maurice 
Nieuwstraat 57, 2550 Kontich 
Tel. 03/448.26.77 – e-mail: maurice@demblon.be 
 
Leden: 
Joos Sara   –   secretaris 
e-mail: sara.joos@centroandino.be 
 
Van Dyck Ludo   –   penningmeester 
Pastoor Schattenstraat 15, 2610 Wilrijk 
Tel. 03/828.26.16 – e-mail: ludo.van.dyck2@telenet.be 
 
Cuyvers Lieve   –   bestuurslid en financiële administratie 
Pastoor Schattenstraat 15, 2610 Wilrijk 
Tel. 03/828.26.16 – e-mail: lieve.cuyvers@telenet.be 
 
Maatschappelijk en correspondentieadres: 
Centro Andino vzw  
Hertog van Brabantlei 9 
2660 Hoboken 
 
E-mail: centroandino@gmail.com 
Website: www.centroandino.be 
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ADRESWIJZIGING: 
Blijf ons tijdschrift ontvangen. Stuur daarom dit strookje volledig ingevuld 
naar: Centro Andino vzw, Hertog van Brabantlei 9, 2660 Hoboken. 
 
Naam & voornaam: …......……………………………………..…..…………..… 
Straat & nummer: ………………………………………………….…………….... 
Postnummer & gemeente: ………………………………………......…………… 
Tel: ……/…………..…….e-mail: …………….……...………………………...…. 
Nieuw adres: 
Straat & nummer: ……………………..………………………………………..…. 
Postnummer & gemeente: …………………..……………………..............…… 

about:blank
about:blank
about:blank
about:blank
about:blank
about:blank


 

 
 

 

 
   PRIVACY 
 Centro Andino vzw gebruikt uw persoonsgegevens conform de  
 recente Europese wetgeving. Wij publiceren foto’s van onze activiteiten 
 in dit Bulletin om onze leden hierover te informeren. Indien u niet wenst  
 dat er spontane foto’s van u gepubliceerd worden, gelieve dan contact op  
 te nemen met de voorzitter. Meer info op www.centroandino.be. 

 
 BANKREKENING ARGENTA 
 IBAN: BE19 9799 6716 8312    BIC: ARSPBE22XXX t.n.v. 
 Centro Andino vzw. 
 
 GIFTEN 
 Enkel voor giften vanaf 40 euro (lidgeld niet inbegrepen), met  
 vermelding ‘Attest’ ontvangt u een fiscaal attest. Wij versturen de  
 attesten na afsluiting van het werkjaar. 
 
 LIDGELD 
 Het lidgeld voor 2020 bedraagt 12 euro. Het dient afzonderlijk te  
 worden betaald met vermelding ‘Lidgeld’. 
 
 VERANTWOORDELIJKE BULLETIN 
 Theeuws Rita, Nieuwpoortstraat 17, 2500 Lier 
 Tel. 03/489.04.89 – e-mail: rita.theeuws@centroandino.be 
 
 DUOLEGAAT 
 U kunt ons ook tot eind 2020 steunen met een duolegaat. U schenkt  
 dan een deel van uw erfenis aan onze organisatie. Voor meer info,  

contacteer uw notaris.  
 
 

LID WORDEN VAN CENTRO ANDINO VZW: 
 
Stuur onderstaande bon naar Centro Andino vzw, Hertog van Brabantlei 9, 2660 
Hoboken of stuur uw gegevens naar centroandino@gmail.com. Blijf op de hoogte 
van onze activiteiten en stort 12 euro op rekening IBAN: BE19 9799 6716 8312  
BIC: ARSPBE22XXX met vermelding ‘Lidgeld’. Dan ontvangt u vier keer per jaar 
ons ‘Bulletin’. Opteer om het elektronisch te ontvangen. U kan zich te allen tijde 
uitschrijven door een mail te sturen naar bovenstaand adres. 
 
Naam & voornaam: …......…………………………………………………..……… 
Straat & nummer: …………………………………………………………….….….. 
Postnummer & gemeente: …………………………………………………..……... 
Tel: ……/……………………….……. E-mail: …………..……...………………..…. 


